

# MISES EN GARDE IMPORTANTES

Quand vous utilisez un produit électrique, suivez toujours les mesures de sécurité fondamentales, notamment ce qui suit :

- 1 Lisez toutes les instructions.
- 2 Ne touchez pas les surfaces chaudes, mais servez-vous des poignées ou boutons (fig. 1).
- 3 Pour prévenir les risques de chocs électriques, ne plongez pas le cordon, les prises, ni l'appareil dans l'eau, ni dans aucun autre liquide.
- 4 Une surveillance étroite est nécessaire lorsque cet appareil est utilisé par ou à proximité d'enfants ou de personnes handicapées. Veillez à ce que les enfants ne puissent pas jouer avec l'appareil.
- 5 Assurez-vous de toujours débrancher l'appareil lorsque vous ne l'utilisez pas et avant de le nettoyer. Laissez-le refroidir avant d'y mettre des objets ou d'en retirer.
- 6 Cessez d'utiliser l'appareil si son cordon d'alimentation ou toute autre partie venait à être endommagé ou si vous veniez à constater un dysfonctionnement, quel qu'il soit. Pour obtenir de l'aide, composez le 1 866 309-8817.
- 7 N'utilisez aucun accessoire non recommandé par le fabricant de l'appareil sous peine de risquer des blessures.
- 8 N'obstruez aucune prise de ventilation. Installez l'appareil en conformité avec les instructions du fabricant.
- 9 N'utilisez pas cet appareil à l'extérieur.
- 10 Ne laissez pas le cordon d'alimentation dépasser du bord de la table ou du comptoir sur lequel l'appareil est posé, ni entrer en contact avec des surfaces chaudes.
- 11 Ne placez pas l'appareil sur ou à proximité d'un brûleur à gaz ou électrique, ni sur un four chauffé.
- 12 Faites preuve d'extrême prudence lorsque vous déplacez un appareil contenant de l'huile chaude ou d'autres liquides chauds.
- 13 Branchez la fiche d'alimentation dans une prise murale. Pour le débrancher, réglez tous les boutons sur la position d'arrêt, puis retirez la fiche de la prise.
- 14 N'utilisez l'appareil pour aucun autre usage que celui prévu.
- 15 Faites preuve d'extrême prudence lorsque vous retirez la cuve et le panier pour éliminer l'huile chaude.
- 16 Ne vous servez pas de tampons à récurer métalliques pour le nettoyage, car vous risqueriez de briser des pièces et de créer des risques de choc électrique si vous endommez les composants.
- 17 Le cordon d'alimentation à utiliser doit être court (ou amovible) pour éviter qu'il ne s'emmelle ou qu'il ne puisse être accroché involontairement.
- 18 Vous pouvez toutefois utiliser des rallonges en redoublant de vigilance. Si vous souhaitez utiliser une rallonge, vérifiez les points suivants :
  - Les caractéristiques électriques du cordon d'alimentation doivent être aussi élevées que celles de l'appareil.
  - La rallonge doit être disposée de façon à ne pas reposer au bord d'une table ou d'un comptoir; un enfant pourrait alors facilement l'attraper ou quelqu'un pourrait se prendre les pieds.
  - Si la fiche de l'appareil est munie d'un fil de terre, la rallonge utilisée doit être un cordon d'alimentation trifilaire avec mise à la terre.
- 19 Cet appareil possède une fiche polarisée (une lame est plus grosse que l'autre). Afin de réduire les risques d'électrocution, cette fiche ne peut être insérée que d'une seule façon dans une prise polarisée. Si la fiche ne s'adapte pas parfaitement à la prise, essayez dans l'autre sens.
- 20 N'insérez ni aliment trop gros ni ustensile en métal dans l'appareil, car vous risqueriez de provoquer un incendie ou un risque de choc électrique.
- 21 Un incendie pourrait se déclarer si l'appareil est en contact avec des matériaux inflammables tels que des rideaux, des tentures ou un mur pendant qu'il fonctionne. Ne posez aucun objet sur l'appareil en cours d'utilisation.
- 22 Ne mettez aucun objet en papier, en carton, en plastique ou matière similaire dans l'appareil.
- 23 Si vous utilisez du papier sulfurisé ou du parchemin végétal pour empêcher la nourriture de coller sur le panier en treillis, ne le déposez jamais sans y mettre la nourriture sur le dessus. Sinon, le papier léger pourrait être soulevé dans les airs et toucher l'élément chauffant.
- 24 Débranchez tout de suite l'appareil si vous voyez de la fumée noire s'échapper. Attendez que la fumée cesse pour sortir la cuve de l'appareil.
- 25 Utilisez l'appareil sur une surface plane, stable et résistante à la chaleur; loin de toute source d'eau ou de chaleur.
- 26 Ne laissez pas l'appareil sans surveillance en cours d'utilisation.
- 27 Cet appareil fonctionne à des températures élevées. Ne touchez pas aux surfaces et aux pièces chauffantes ou intérieures de l'appareil en cours d'utilisation. Laissez l'appareil refroidir complètement avant de le nettoyer. (fig. 1)
- 28 Pendant la friture à l'air chaud, de la vapeur brûlante s'échappe des sorties d'air. Gardez les mains et le visage suffisamment éloignés des sorties d'air.
- 29 Évitez tout contact avec les pièces mobiles.
- 30 Cet appareil fonctionne à l'air chaud seulement; la nourriture n'est pas frite dans l'huile ou dans le gras! Ne remplissez jamais la cuve avec de l'huile ou du gras.
- 31 Cet appareil est destiné à un usage domestique uniquement.
- 32 N'utilisez jamais l'Airfryer sans la cuve et le panier à l'intérieur.

## CONSERVEZ CES CONSIGNES

La consommation de viande, de volaille, de poissons, de fruits de mer, de crustacés ou d'œufs crus ou pas assez cuits peut augmenter le risque de maladies d'origine alimentaire.

Assurez-vous que les aliments cuits dans l'appareil soient dorés et pas bruns ou noirs.

Enlevez les résidus brûlés. Ne faites pas frire les pommes de terre crues à des températures supérieures à 180 °C (360 °F) ou au-delà de leur aspect doré.

### Introduction

Félicitations pour votre achat et bienvenue dans l'univers Philips! Pour profiter pleinement du soutien de Philips, enregistrez votre produit sur le site : [www.philips.com/welcome](http://www.philips.com/welcome).

Votre nouvelle friteuse Airfryer vous permet de préparer vos plats et en cas de préparation de façon plus saine. La friteuse Airfryer utilise de l'air chaud qui circule rapidement grâce à la technologie Rapid Air et est équipée d'une grille supérieure pour préparer une foule de plats savoureux d'une manière saine, rapide et facile. Les aliments sont cuits uniformément en une seule fois et il n'est pas nécessaire d'ajouter de l'huile pour cuire la plupart d'entre eux. Pour obtenir plus d'informations sur la friteuse Airfryer ainsi que des idées de recettes, visitez le site [www.philips.com/kitchen](http://www.philips.com/kitchen).

### Description générale (fig. 2)

- 1 Panier de cuisson supplémentaire
- 2 Bouton de déverrouillage du panier
- 3 Poignée du panier
- 4 Fond amovible à mailles alvéolaires
- 5 Cuve
- 6 Couvercle antiéclaboussures
- 7 Indication MAX
- 8 Entrée d'air
- 9 Compartiment de rangement du cordon
- 10 Câble d'alimentation
- 11 Sortie d'air chaud
- 12 Panneau de commande
- A Écran de température/minuterie
- B Boutons fléchés haut/bas
- C Bouton de sélection de la température/minuterie
- D Bouton démarreur/pause
- E Bouton marche/arrêt

### Arrêt automatique

Cet appareil est équipé d'une fonction d'arrêt automatique. Si vous l'avez mis sur aucun bouton pendant 30 minutes, l'appareil s'éteint automatiquement. Pour éteindre l'appareil manuellement, appuyez sur le bouton marche/arrêt.

### Avant la première utilisation

- 1 Retirez tout emballage.
- 2 Nettoyez soigneusement toutes les pièces avant d'utiliser l'appareil pour la première fois, comme indiqué sur le tableau de nettoyage.

### Avant l'utilisation

- 1 Posez l'appareil sur une surface horizontale, plane et stable.
- Ne posez pas l'appareil sur une surface qui ne résiste pas à la chaleur.
- 2 Retirez le cordon d'alimentation du compartiment de rangement à l'arrière de l'appareil.

Cette friteuse Airfryer fonctionne à l'air chaud. Ne remplissez pas la cuve d'huile, de graisse à friture, ou d'autre liquide.

**Ne posez aucun objet sur le dessus de l'appareil, afin d'éviter d'entraver la circulation de l'air et de garantir un résultat de friture à l'air chaud optimal.**

### Utilisation de l'appareil

Consultez le livre de recettes pour des idées et des conseils ainsi que pour la température et le temps de cuisson.

**Ne touchez pas les surfaces chaudes, mais servez-vous des poignées ou boutons. Cet appareil est destiné à un usage domestique uniquement.**

### Couvercle antiéclaboussures

- Le couvercle de cuison supplémentaire est livré avec un couvercle antiéclaboussures multifonctions qui : (fig. 3)
- Est conçu pour les ingrédients plus riches en matière grasse (plions et ailes de poulet, bacon, hamburgers) et permet un nettoyage plus facile;
- Est conçu pour les ingrédients légers qu'ils restent en place dans le panier (tranche de pain grillé, fruits et légumes à déshydrater);
- Réduit la vitesse de brûlissemnt sur le dessus des aliments, ce qui le rend idéal pour un grand nombre de recettes (gâteaux, gratin de pommes de terre, etc.).
- Réduit la fumée pendant la cuisson.

**Remarque : L'utilisation du couvercle antiéclaboussures peut augmenter le temps de cuisson recommandé dans le livre de recettes, car il faudra plus de temps pour atteindre le même niveau de brûlissemnt sur le dessus des aliments et la même cuisson interne que sans le couvercle.**

### Friture à l'air chaud

**Remarque : L'appareil peut dégager de la fumée lorsque vous l'utilisez pour la première fois, ce qui est normal.**

- 1 Retirez la cuve de la friteuse Airfryer. (fig. 4)
- 2 Appuyez sur le bouton de déverrouillage du panier et retirez celui-ci de la cuve (fig. 5).

### Insérer le fond amovible à mailles alvéolaires dans le panier. (fig. 6)

- 3 Insérez le panier dans la cuve (fig. 7).

### Remettre la cuve dans la friteuse Airfryer (fig. 8).

N'utilisez jamais la cuve sans le panier à l'intérieur.

**Attention : Le panier et la cuve deviennent CHAUDS pendant la cuisson. Ne les touchez pas pendant l'utilisation et après un certain temps, une fois l'appareil éteint. Tenez-les uniquement par la poignée du panier. Portez toujours des gants isolants ou des maniques pour soulever le couvercle antiéclaboussures.**

### Branchez la fiche d'alimentation dans une prise murale.

- 4 Appuyez sur le bouton marche/arrêt pour mettre l'appareil en marche (fig. 9).

### Appuyez sur les boutons fléchés haut/bas pour préchauffer l'appareil à la température voulue (fig. 10).

**Suggestion : Maintenez le bouton fléché haut ou bas enfoncé pour régler la température plus rapidement.**

- 5 Appuyez sur le bouton démarreur/pause. (fig. 11)

**L'appareil préchauffe à la température réglée.**

**10 La température réglée clignote. Lorsqu'elle est atteinte, l'appareil émet un signal sonore et la température reste constamment affichée. (fig. 12)**

- 11 Retirez la cuve de la friteuse Airfryer. (fig. 4)

### Mettez les aliments dans le panier et glissez la cuve dans la friteuse Airfryer (fig. 13).

**Remarque : Si vous préparez des aliments très gras ou légers, ou si vous voulez diminuer la vitesse de brûlissemnt, installez le couvercle antiéclaboussures sur la cuve. (fig. 14)**

**Remarque : Ne remplissez jamais le panier au-dessus de l'indication MAX, car cela peut nuire à la qualité de friture.**

**Attention : Ne remplissez pas la cuve de l'Airfryer d'huile ni d'autre liquide. (fig. 15)**

### Appuyez sur les boutons fléchés haut/bas pour régler le temps de cuisson requis. (fig. 10)

**Remarque : Vous pouvez changer le temps ou la température de cuisson en tout temps.**

**Remarque : Vous pouvez passer de la température à la minuterie en appuyant sur le bouton de sélection de la température/minuterie. L'unité de mesure correspondante apparaît sur l'écran (fig. 16).**

**Remarque : Si vous ne préchauffez pas l'appareil, ajoutez 3 minutes au temps de cuisson.**

**Remarque : Si vous préparez des aliments très gras ou légers, ou si vous voulez diminuer la vitesse de brûlissemnt, installez le couvercle antiéclaboussures sur la cuve. (fig. 14)**

**12 Appuyez sur le bouton démarreur/pause pour lancer la cuisson. (fig. 11)**

**L'écran commence le compte à rebours à partir du temps que vous avez programmé.**

**L'excédent d'huile ou le gras produit est recueilli au fond de la cuve.**

**13 Certains aliments doivent être mélangés à mi-cuisson. Pour ce faire, sortez la cuve de l'appareil et secouez-la. Remettez-la ensuite dans la friteuse.**

**Attention : N'appuyez pas sur le bouton de déverrouillage du panier pendant que vous secouez la cuve.**

**Remarque : Selon le type d'aliments cuits, videz soigneusement la cuve afin d'enlever l'excès d'huile ou de gras produit avant de la secouer ou d'y remettre le panier.**

**Suggestion : Si la cuve est trop lourde, vous pouvez enlever le panier de la cuve et secouer le panier uniquement. Pour le faire, sortez la cuve de l'appareil, puis posez-la sur une surface résistant à la chaleur et appuyez sur le bouton de déverrouillage du panier.**

**14 Lorsque l'appareil émet un signal sonore, le temps de cuisson réglé est terminé. (fig. 17)**

**Remarque : Vous pouvez également mettre la cuisson en pause de façon manuelle. Pour ce faire, appuyez sur le bouton démarreur/pause.**

**15 Retirez la cuve de l'Airfryer pour vérifier si les aliments sont prêts. (fig. 18)**

**Si les aliments ne sont pas prêts, remettez simplement la cuve dans l'Airfryer et ajoutez quelques minutes supplémentaires à la minuterie.**

**Attention : Portez des gants isolants ou des maniques pour retirer le couvercle. (fig. 19)**

### Sortir de petits aliments, comme les frites, appuyez sur le bouton de déverrouillage du panier (1) et retirez le panier de la cuve (2). (fig. 20)

**Une fois la cuisson terminée, la cuve, le panier et les aliments sont chauds. Selon le type d'aliments cuits dans la friteuse Airfryer, la vapeur peut s'échapper de la cuve.**

**16 Soulevez le panier de la cuve et videz son contenu dans un bol ou une assiette.**

**Remarque : Assurez-vous de toujours retirer le panier de la cuve avant de le vider, car de l'huile et du gras peuvent se retrouver au fond de la cuve.**

**Suggestion : Pour sortir du panier les aliments épais ou fragiles, utilisez des pinces. (fig. 21)**

**17 Lorsqu'un panier d'aliments est cuit, vous pouvez immédiatement en faire cuire un autre dans la Friteuse Airfryer.**

**Remarque : Si vous voulez préparer un autre panier d'aliments, appuyez sur le bouton démarreur/pause. L'appareil fonctionne avec vos réglages entrés précédemment (température et temps de cuisson).**

**Remarque : Si vous préparez un autre panier d'aliments dans les 30 minutes, il n'est pas nécessaire de préchauffer l'appareil à nouveau.**

**18 Appuyez sur le bouton marche/arrêt pour mettre l'appareil en arrêt. (fig. 9)**

### Nettoyage (fig. 22)

Nettoyez l'appareil après chaque utilisation. Retirez l'huile du fond de la cuve après chaque utilisation pour éviter que l'appareil ne produise de la fumée.

**Laissez le panier, la cuve et l'intérieur de l'appareil refroidir complètement avant de les nettoyer.**

**La cuve, le panier et l'intérieur de l'appareil ont un revêtement antiadhésif.**

**Si vous ne l'utilisez pas d'ustensiles métalliques ou de produits abrasifs pour les nettoyer afin d'éviter d'endommager ce revêtement.**

**Soyez prudent(e) lorsque vous nettoyez la zone supérieure de la chambre de cuisson, l'élément chauffant ou le bord des pièces métalliques.**

**19 Débranchez l'appareil et laissez-le refroidir.**

**Remarque : Retirez la cuve pour que l'appareil refroidisse plus rapidement.**

**20 Suivez les instructions indiquées sur le tableau de nettoyage.**

# IMPORTANT SAFEGUARDS

When using electrical appliances, basic safety precautions should always be followed including the following:

- 1 Read all instructions.
- 2 Do not touch hot surfaces. Use handles or knobs. (Fig. 1).
- 3 To protect against electrical shock do not immerse cord, plugs or appliance in water or other liquid.
- 4 Close supervision is necessary when any appliance is used by or near children or invalids. Children should be supervised by a responsible person to ensure they do not play with the appliance.
- 5 Unplug from outlet when not in use and before cleaning. Allow to cool before putting on or taking off parts.
- 6 Do not operate any appliance with a damaged cord or plug or after the appliance malfunctions or has been damaged in any manner. For assistance call 1-866-309-8817.
- 7 The use of accessory attachments not recommended by the appliance manufacturer may cause injuries.
- 8 Do not block any ventilation openings. Install in accordance with the manufacturer's instructions.
- 9 Do not use outdoors.
- 10 Do not let cord hang over edge of table or counter; or touch hot surfaces.
- 11 Do not place on or near a hot gas or electric burner, or in a heated oven.
- 12 Extreme caution must be used when moving an appliance containing hot oil or other hot liquids.
- 13 Plug the cord into the wall outlet. Disconnect, turn any control to "off", then remove plug from wall outlet.
- 14 Do not use appliance for other than intended use.
- 15 Use extreme caution when removing the pan, basket and disposing hot grease.
- 16 Do not clean with metal scouring pads. Pieces can break off the pad and touch electrical parts, creating a risk of electric shock.
- 17 A short power-supply (detachable power-supply cord) should be used to reduce the risk resulting from becoming entangled in or tripping over a longer cord.
- 18 Extension cords may be used if care is exercised in their use. If an extension cord is used:
  - The marked electrical rating of the cord must be as great as the rating of the appliance.
  - The cord should be arranged so that it will not drape over the edge of the counter or table top where it could be pulled by children or tripped over unintentionally.
  - If the appliance is of grounded type, the extension cord should be a grounded-type 3-wire cord.
- 19 This appliance has a polarized plug (one blade is wider than the other). To reduce the risk of electric shock, this plug is intended to fit into a polarized outlet only one way. If the plug does not fit fully in the outlet, reverse the plug. If it still does not fit, contact a qualified electrician. Do not attempt to modify the plug in any way.
- 20 Oversize foods or metal utensils must not be inserted in the appliance as they may create a fire or risk of electric shock.
- 21 A fire may occur if the appliance is covered or touching flammable material, including curtains, draperies, walls, and the like, when in operation. Do not store any item on top of the appliance when in operation.
- 22 Do not place any of the following materials in the appliance: paper, cardboard, plastic, and the like.
- 23 If you are using baking or parchment paper to avoid food from sticking to the mesh basket, never put in the paper without placing the food you are cooking on top of the paper. Otherwise the lightweight baking paper could be lifted by the air ventilation and touch the heater.
- 24 Immediately unplug the appliance if you see dark smoke coming out of it. Wait for smoke emission to stop before pulling the pan out of appliance.
- 25 Use on a flat, stable, heat-resistant surface away from water or any heat source.
- 26 Do not leave appliance unattended while it is operating.
- 27 This appliance operates at high temperatures which may cause burns. Do not touch hot surfaces, parts or the inside of the appliance while it is operating. Let the appliance cool down completely before you handle or clean it. (Fig. 1)
- 28 During hot air frying, hot steam is released through the hot air outlet openings. Keep your hands and face away from the steam and air outlet openings.
- 29 Avoid contact with moving parts.
- 30 This appliance works with hot air only; food is not fried in oil or fat! Never fill the pan with fat or oil.
- 31 This product is for household use only.
- 32 Never use the airfryer without the pan and basket in place.

## SAVE THESE INSTRUCTIONS

Consuming raw or undercooked meats, poultry, seafood, shellfish or eggs may increase your risk of foodborne illness. Make sure ingredients prepared in the appliance come out golden-yellow instead of dark brown. Remove burnt remnants. For the best results, do not fry sweet potatoes at a temperature above 180°C/360°F or beyond golden-yellow.

### Introduction

Congratulations on your purchase and welcome to Philips! To fully benefit from the support that Philips offers, register your product at [www.philips.com/welcome](http://www.philips.com/welcome).

Your new airfryer allows you to prepare your favorite ingredients and snacks in a healthier way. The airfryer uses hot air in combination with high-speed air circulation (Rapid Air) and a top grill to prepare a variety of tasty dishes in a healthy, fast and easy way. Your ingredients are heated from all sides at once and there is no need to add oil to most of the ingredients.

For more inspiration, recipes and information about the airfryer, visit [www.philips.com/kitchen](http://www.philips.com/kitchen).

### General description (Fig. 2)

- 1 Variety cooking basket
- 2 Basket release button
- 3 Basket handle
- 4 Removable honeycomb mesh bottom
- 5 Pan
- 6 Splatter-proof lid
- 7 MAX indication
- 8 Air inlet
- 9 Cord storage compartment
- 10 Power cord
- 11 Hot air outlet
- 12 Control panel
  - A Temperature/timer display
  - B Up/down arrow buttons
  - C Temperature/timer selection button
  - D Start/pause button
  - E Power on/off button

### Automatic shut-off

This appliance is equipped with an automatic shut-off function. If you do not press a button within 30 minutes, the appliance switches off automatically. To switch off the appliance manually, press the power on/off button.

### Before first use

- 1 Remove all packing material.
- 2 Thoroughly clean all parts before you use the appliance for the first time as indicated in the cleaning table.

### Preparing for use

- 1 Place appliance on stable, horizontal and level surface.
- 2 Do not place appliance on non-heat-resistant surface.

3 Pull the power cord out of the cord storage compartment at the back of the appliance.

This is an airfryer that works on hot air. Do not fill the pan with oil, frying fat or any other liquid.

Do not put anything on top of appliance or block air vents. This disrupts the airflow and affects the hot air frying result.

**Using the appliance**

Refer to Recipe Book for recipes, cooking temperatures and times and tips. Do not touch hot surfaces. Use handles or knobs. This product is for household use only (Fig. 1).

### Splatter-proof lid

The variety cooking basket comes with a multifunctional splatter-proof lid which: (Fig. 3)

- Is designed for fatty ingredients for easier cleaning (e.g. chicken drumsticks, chicken wings, bacon, hamburgers).
- Is designed for light ingredients so they stay in the basket (e.g. slice of toast or during dehydration of fruits and vegetables).
- Reduces the speed of browning on the top which makes it perfect for more versatile recipes (like cakes, potato gratin, etc.).
- Reduces smoke during cooking.

Note: If you use the splatter-proof lid the cooking time may be longer than recommended in the recipe book, as you need more time to reach the same level of browning on the top and doneness inside than without the lid.

### Hot air frying

Note: The appliance may produce some smoke when you use it for the first time. This is normal.

1 Pull the pan out the airfryer. (Fig. 4)

2 Press the basket release button and remove the basket from the pan (Fig. 5).

3 Insert the removable honeycomb mesh bottom into the basket. (Fig. 6)

4 Put the basket into the pan. (Fig. 7).

5 Slide the pan back into the airfryer. (Fig. 8).

Never use pan without basket in place.

Caution: The basket and pan become HOT during cooking. Do not touch the basket and pan during and for some time after use. Only hold the pan and basket by the basket handle. Only lift the splatter-proof lid wearing an oven mitt or with a pot holder.

6 Put the plug in a wall outlet.

7 Press the power on/off button to switch on the appliance (Fig. 9).

8 Set the preheating temperature by pressing the up/down arrow buttons (Fig. 10).

Tip: Press and hold the up or down button longer to move the temperature up or down faster.

9 Press the start/pause button. (Fig. 11)

The appliance starts preheating to the set temperature.

10 The set temperature flashes until the set temperature has been reached. Then the appliance beeps and the set temperature is displayed continuously. (Fig. 12)

11 Pull the pan out the airfryer. (Fig. 4)

12 Place the ingredients in the basket and slide the pan into the airfryer (Fig. 13).

Note: If you prepare very fatty or light ingredients or if you want to reduce the speed of browning, mount the splatter-proof lid on the basket. (Fig. 14).

Note: Never fill the basket beyond the MAX indication. This has a negative effect on the end result.

Caution: Do not fill the airfryer pan with oil or any other liquid. (Fig. 15)

13 Set the required cooking time by pressing the up/down arrow buttons. (Fig. 10)

Note: You can change the time or the temperature anytime during the process.

Note: You can switch between temperature and time by pressing on the temperature/timer selection button. The respective measuring unit is shown in the display (Fig. 16).

Note: If you have not preheated the appliance, add 3 minutes to the cooking time.

Note: If you do not set the required cooking time within 5 minutes, the appliance returns to standby mode and will automatically shut off after 30 minutes.

14 Press the start/pause button to start the cooking process. (Fig. 11)

The display starts counting down the set cooking time.

► Excess oil or rendered fat from the ingredients is collected on the bottom of the pan.

15 Some ingredients require shaking midway through the cooking process. To shake ingredients, pull the pan out of the appliance and shake it. Then slide the pan back into the airfryer.

Caution: Do not press the basket release button during shaking.

Note: Depending on type of ingredients cooking, carefully pour off any excess oil or rendered fat from pan before shaking or replacing basket in pan.

Tip: To reduce the weight, you can remove the basket from the pan and shake the basket only. To do so, pull the pan out of the appliance, place it on a heat-resistant surface and press the basket release button.

16 When the appliance starts beeping, the set cooking time has elapsed. (Fig. 17)

Note: You can also pause the cooking process manually. To do this, press the start/pause button.

17 Pull the pan out of the airfryer to check if the ingredients are ready. (Fig. 18)

If the ingredients are not ready yet, simply slide the pan back into the airfryer and add a few extra minutes to the set time.

Caution: Remove the lid wearing oven mitts or with a pot holder. (Fig. 19)

18 To remove small ingredients (e.g. fries), press the basket release button (1) and lift the basket out of the pan (2). (Fig. 20)

After the cooking process, the pan, the basket and the ingredients are hot. Depending on the type of ingredients in the airfryer, steam may escape from the pan.

19 Lift the basket from the pan and empty its contents into a bowl or onto a plate.

Note: Always make sure that you remove the basket from the pan before you empty the basket, as there may be hot oil and rendered fat on the bottom of the pan.

Tip: To remove large or fragile ingredients, use a pair of tongs to lift the ingredients out of the basket (Fig. 21).

20 When a batch of ingredients is ready, the airfryer is instantly ready for preparing another batch.

Note: If you want to prepare another batch, press the start/pause button. The appliance starts operating at the settings you set before (temperature and cooking time).

Note: If you prepare another batch within 30 minutes, it is not necessary to preheat the appliance again.

21 Press the power on/off button to switch off the airfryer. (Fig. 9)

Cleaning (Fig. 22)

Clean the appliance after every use. Remove oil from bottom of pan after use to prevent smoke.

Let basket, pan and inside of appliance cool completely before you start cleaning.

Pan, basket and inside of appliance have a non-stick coating. Do not use metal kitchen utensils or abrasive cleaning materials as this may damage non-stick coating.

Be careful when cleaning the upper area of the cooking chamber: Hot heating element, edge of Metal parts.

1 Unplug the appliance and let it cool down.

Note: Remove the pan to let the appliance cool down more quickly.

2 Follow the cleaning instructions in the cleaning table.

3 If necessary, clean heater with a cleaning brush to remove any food residue.

Note: Make sure no moisture remains behind on the control panel. Dry the control panel with a cloth after you have cleaned it.

Note: This appliance has no other user-serviceable parts. For assistance in the U.S. or Canada only, call 1-866-309-8817.

Storage

1 Unplug appliance and let it cool down.

2 Be sure all parts are clean and dry.

3 Push power cord into cord storage compartment.

### Disposal

Your product is designed and manufactured with high quality materials and components, which can be recycled and reused. For recycling information, please contact your local waste management facilities or visit [www.recycle.philips.com](http://www.recycle.philips.com).

### Troubleshooting

This chapter summarizes the most common problems you could encounter with the appliance. If you are unable to solve the problem with the information below, visit [www.philips.com/support](http://www.philips.com/support) or (in the US or Canada only) call 1-866-309-8817 for assistance.

Problem	Possible cause	Solution
The appliance does not work.	The plug is not plugged in.	Put the plug in the wall outlet and check if the outlet is live.
You have not pressed the on/off button.		Press the on/off button to switch on the appliance.
The amount of ingredients fried with the airfryer are not done.		Put smaller batches of ingredients in the basket. Smaller batches are fried more evenly. Do not exceed MAX indication.
The set temperature is too low.		Set the temperature to the required temperature setting.
The cooking time is too short.		Set the timer to the required cooking time.
You used the splatter-proof lid on the basket.		Increase the cooking time by a few minutes if you fry with the splatter-proof lid attached.
The ingredients are fried unevenly in the airfryer.		Certain types of ingredients need to be shaken halfway through the cooking time.
Fried foods are not crispy when they come out of the airfryer.		Use food intended to be cooked in a traditional deep fryer.
I cannot slide the pan into the appliance properly.		Do not fill the basket beyond the MAX indication.
The basket is not placed in the pan correctly.		Make sure the pan and basket are placed correctly. Push the basket down into the pan until you hear it click.
The splatter-proof lid is not mounted correctly on the basket.		The splatter-proof lid has to engage when mounted on the variety cooking basket.
White smoke comes out of the appliance.		When you fry fatty ingredients, a large amount of oil or rendered fat leaps into pan. The oil or fat may cause white smoke and the pan may heat up more than usual. This does not affect the appliance or the end result. Midway through the cooking process you can carefully pour off any excess oil or rendered fat from the pan and then continue cooking. You can also place the splatter-proof lid on the basket and continue cooking.
The pan still contains greasy residue from previous use.		White smoke is caused by greasy residue heating up in the pan. Make sure you clean the pan properly after each use.
Marinade, liquid or meat juices are splattering in the rendered fat or grease.		Place the splatter-proof lid on the basket.
Breading or coating did not adhere properly to the food.		White smoke can be caused by tiny pieces of airborne breading. Press breading or coating to food to ensure it sticks.
You did not soak the potato sticks properly before you fried them.		Soak the potato sticks in a bowl for at least 30 minutes, take them out and dry them with paper towel.
You did not use the right potato type.		Use fresh potatoes and be sure they stay firm during frying.
Home-made fries are fried unevenly in the airfryer.		The crispiness of the fries depends on the amount of oil and water in the fries.
Cut the potato sticks smaller for a crispier result.		Cut the potato sticks smaller for a crispier result.
An error has occurred.		Add slightly more oil for a crispier result.
The message 'Er' appears on the display.		In the US or Canada only: Call 1-866-309-8817 for assistance.
The time and temperature indications		